
Z á p i s n i c a  

zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Haliči, konaného dňa 13. 10. 2022 

 

Prítomní:  podľa prezenčnej listiny, ktorá je Prílohou č. 1 tejto Zápisnice  

Otvorenie a schválenie programu 

 Zasadnutie Obecného zastupiteľstva obce Halič (ďalej len OZ) otvoril a viedol Mgr. 

Alexander Udvardy, starosta obce (ďalej len starosta), ktorý privítal všetkých prítomných. 

Skonštatoval, že je prítomných 8 poslancov OZ (poslankyňa Ing. Molnárová  sa ospravedlnila, 

že bude meškať) a OZ je uznášaniaschopné. Starosta uviedol, že zasadnutie OZ bolo zvolané 

na základe zákona NR SR č. 369/1999 Zb. v znení neskorších predpisov písomnou pozvánkou. 

Za zapisovateľku zo zasadnutia OZ určil Mgr. Janu Vinarčíkovú, pracovníčku obce. Poslanci 

program zasadnutia OZ jednohlasne schválili. Rokovanie sa ďalej riadilo nasledovným 

programom:   

1. Kontrola plnenia uznesení.  

2. Vstupná správa spoločného PHSR Mikroregiónu Novohradské podzámčie.  

3. Predĺženie platnosti Komunitného plánu sociálnych služieb obce Halič na roky 2017 – 

2022. 

4. Aktuálna situácia ohľadne cenovej úrovne výstavby 14 bj. bytoviek a možnosti 

dofinancovania zvýšených nákladov.  

5. Informácie starostu o realizovaných a plánovaných aktivitách.  

6. Interpelácie poslancov.  

7. Informácie z komisií OZ.  

8. Podnety občanov.  

9. Rôzne   

 

Uznesenie č. 435/2022 zo dňa 13. 10. 2022 

Obecné zastupiteľstvo v Haliči: 

A) berie na vedomie – starosta určil za zapisovateľku zo zasadnutia OZ Mgr. Janu  

Vinarčíkovú – pracovníčku obce, 

B) schvaľuje program rokovania Obecného zastupiteľstva v Haliči. 

 

Hlasovanie poslancov:  8 za, neprítomná Ing. Molnárová  

Uznesenie bolo schválené. 

 

Určenie overovateľov zápisnice: 

 

Starosta za overovateľa zápisnice určil poslanca Jaroslava Zdechovana. Do návrhovej komisie 

určil poslanca Tomáša Kurčíka. Rozprava k uvedenému bodu nebola. 
 

Uznesenie č. 436/2022 zo dňa 13. 10. 2022 

Obecné zastupiteľstvo v Haliči berie na vedomie – starosta určil za overovateľa zápisnice 

poslanca Jaroslava Zdechovana, do  návrhovej komisie určil poslanca Tomáša Kurčíka. 
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Starosta navrhol odsúhlasiť zmenu programu a vzhľadom na prítomnosť občanov presunúť bod 

č. 8 programu – Podnety občanov ako bod č. 4a. 

 

Uznesenie č. 437/2022 zo dňa 13. 10. 2022 

Obecné zastupiteľstvo v Haliči schvaľuje zmenu poradia programu prebiehajúceho zasadnutia 

OZ. 

 

Hlasovanie poslancov : 8 za, neprítomná Ing. Molnárová.  

Uznesenie bolo schválené. 

 

1. Kontrola plnenia uznesení 

Uznesením č. 433/2022 zo dňa 25. 08. 2022 poslanci požiadali starostu obce, o zabezpečenie 

predloženia vynaložených nákladov a výnosov za prevádzku strážneho domčeka za rok 2022. 

Vyúčtovanie bolo zabezpečené na zasadnutie ekonomickej komisie, bližšie bude informovať 

predseda ekonomickej komisie. 

Starosta ďalej informoval, že bola vyhlásená verejná obchodná súťaž na predaj dreva na pni, 

boli doručené tri ponuky, na zasadnutí Obecnej rady bola VOS vyhodnotená, úspešným 

uchádzačom bola spoločnosť Plent, s. r. o., Závada. Pripravuje sa zmluva na predaj dreva na 

pni. 

Uznesenie č. 438/2022 zo dňa 13. 10. 2022 

Obecné zastupiteľstvo v Haliči berie na vedomie kontrolu plnenia uznesení.  

 

O 14.20 sa dostavila Ing. Molnárová. 

 

2. Vstupná správa spoločného PHSR Mikroregiónu Novohradské podzámčie. 

 Správa bola poslancom zaslaná na oboznámenie. Spracovanie správy a celý proces sa 

zabezpečuje v rámci európskeho projektu „Efektívna verejná správa“, pracovníci sídlia na 

obecnom úrade v Tomášovciach. Spracovanie tejto dokumentácie je zdarma, je financované 

z európskych prostriedkov. 

Uznesenie č. 439/2022 zo dňa 13. 10. 2022 

Obecné zastupiteľstvo v Haliči schvaľuje vstupnú správu spoločného PHSR Mikroregiónu 

Novohradské podzámčie.  

Hlasovanie poslancov: 9 za 

Uznesenie bolo schválené.  

 

3. Predĺženie platnosti Komunitného plánu sociálnych služieb obce Halič na roky 2017 – 

2022. 

Komunitný plán sociálnych služieb je jedným zo strategických dokumentov, ktorý musí 

mať každá obec schválený. KPSS  obce Halič na roky 2017 – 2022 bol prijatý uznesením OZ 

obce Halič č. 9/2017 zo dňa 12. 01. 2017 a je platný do konca roku 2022. V spolupráci s BBSK 

vzniklo Centrum sociálnej starostlivosti a jedným z výstupov centra má byť aj spoločný KPSS 

pre zapojené obce. Bude spracovaný bezplatne. Z dôvodu vypracovania komunitného plánu pre 
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mikroregión na obdobie 2024-2030 nie je potrebné spracovanie komunitného plánu na úrovni 

obce. Nakoľko nebude spracovaný do konca roku 2022, je potrebné predĺžiť platnosť 

pôvodného KPSS. 

Uznesenie č. 440/2022 zo dňa 13. 10. 2022 

Obecné zastupiteľstvo v Haliči schvaľuje predĺženie platnosti Komunitného plánu sociálnych 

služieb obce Halič na roky 2017-2022 do 31. 12. 2023.  

Hlasovanie poslancov: 9 za 

Uznesenie bolo schválené.  

 

4. Aktuálna situácia ohľadne cenovej úrovne výstavby 14 bj. bytoviek a možnosti 

dofinancovania zvýšených nákladov.  

Starosta informoval poslancov, že v súvislosti s nárastom cien materiálov na trhu 

zhotoviteľ avizoval, že nie je schopný v cene tak, ako bola dohodnutá, tieto bytovky postaviť. 

Navýšenie, ktoré avizoval, bolo na úrovni viac ako 40 %  oproti pôvodnému. Zhotoviteľ bol 

prizvaný na zasadnutie Obecnej rady, kde prisľúbil, že zabezpečí spracovanie upraveného 

rozpočtu, k dnešnému dňu kalkuláciu nepredložil. Medzičasom sa zmenil zákon tak, že sa 

navýšil limit na 1 m2 podlahovej plochy bytu, ktorý bol v čase podania žiadosti 1.010,- € / m2 

na 1.270,- € /m2 a bolo by možné navýšiť úver zo ŠFRB, dotácia zostáva rovnaká.  

Uznesenie č. 441/2022 zo dňa 13. 10. 2022 

Obecné zastupiteľstvo v Haliči žiada starostu obce, aby vyzval zhotoviteľa na predloženie 

aktualizovaného rozpočtu do 7 dní od konania zastupiteľstva, vzhľadom k tomu, že jeho 

nekonaním má obec zvýšené náklady a na zvolanie zasadnutia obecného zastupiteľstva kvôli 

rozhodnutiu, ako sa s projektom ďalej naloží. 

Hlasovanie poslancov: 9 za 

Uznesenie bolo schválené.  

 

4a. Podnety občanov  

Na zasadnutie OZ sa dostavili občania z ulice Staničnej, ktorí uviedli, že sa dozvedeli, že 

došlo k zmene projektu cyklotrasy - cyklochodníka, pôvodne mal ísť okolo potoka, teraz to má 

ísť poza ich záhrady a preto sa chcú informovať, ako to vlastne je, či to zasahuje do ich 

vlastníckych vzťahov a prečo je to situované do priestoru, kde je potrebné  urobiť násyp, 

nakoľko na niektorých miestach je značné prevýšenie. Starosta oboznámil občanov s projektom 

a vysvetlil im dôvody, prečo došlo k zmene projektu.  

5. Informácie starostu o plánovaných a realizovaných aktivitách 

Starosta informoval poslancov, že bola predložená žiadosť o zabezpečenie financovania na 

zberný dvor +  mechanizácie, projekt riešil vybudovanie zberného dvora na Eženke, na 

pozemkoch p. Ďurkoviča, začal sa proces vydania stavebného povolenia, p. Ďurkovič sa však 

rozhodol pozemky predať a do času, kým ich predá odmietol podpísať súhlas s realizáciou tohto 

projektu. Medzičasom však riadiaci orgán nás vyzval na doloženie stavebného povolenia, ktoré 

sme nemali. Z uvedeného dôvodu sme  zaslali na riadiaci orgán oznámenie, že žiadosť berieme 

späť.  
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Z programu obnovy  dediny nám bol schválený projekt o dotáciu na projekt: „Halič, hlina, 

hrnčina“, oživenie tradície hrnčiarstva v Haliči, dostali sme 6.000,- €. 

Zapojili sme sa aj do výzvy o regionálny príspevok pre málo rozvinuté okresy, bola podaná 

žiadosť na projekt, ktorý by riešil dofinancovanie tej časti projektu Csontváryho, ktorú nemáme 

prefinancovanú cez Interreg - spevnené plochy v areáli, dvor, oplotenie areálu. Získali sme 

regionálny príspevok vo výške 119.980,- €, povinné spolufinancovanie je vo výške 30%, 

rozpočtový náklad je cca 200.000,- €, ten by sa procesom verejného obstarávania 

a realizovaním časti projektu vlastnými zamestnancami malo podariť výrazne znížiť.  

 

6. Interpelácie poslancov  

Poslanec Póni sa dotazoval, v akom štádiu sú práce na bývalej materskej škôlke, na čo 

starosta uviedol, že práce postupujú, každé dva týždne býva kontrolný deň, v súčasnosti sa 

zadávajú do výroby okná a dvere, mal by sa začať riešiť krov, na dvorovej časti, ktorá má byť 

s podkrovím sa vybetónovala platňa, búracie práce sú už ukončené, v týchto dňoch sa začali 

práce na prípojkách, do mesiaca by mal byť zrealizovaný pretlak plynu. 

 

7.  Informácie z komisií OZ  

a) kultúrna komisia – Ing. Hikker informoval o pripravovaných kultúrnych akciách – 22. 

10. 2022 – Haličský cross, 23. 10. 2022 o 17.00 divadelné predstavenie Strašidlo + 

posedenie pre jubilantov v rámci úcty k starším, 14. – 16. 10. 2022 – Mašinky 

v Podzámčí, 15. 10. 2022 – Makový úsmev – súťaž v jedení makových rezancov na 

Domčeku, 26. 11. 2022 – Katarínska zábava – organizuje Fitt Family rádio v spolupráci 

s obcou Halič, 22. 12. 2022 – vianočný koncert A. Dankovej v rímsko-katolíckom 

kostole. 

 

b) ekonomická komisia – poslanec Rehanek informoval, že EK sa zaoberala 

nasledovnými žiadosťami:  

 

1) žiadosť. p. V. Slováka o zabezpečenie poskytovania sociálnej služby u neverejného 

poskytovateľa sociálnej služby Senior Active Hriňová – EK doporučuje uvedenú 

žiadosť prejednať v sociálnej komisii a neodporúča poskytovať takéto príspevky. Je 

potrebné vyzvať poskytovateľa SS na kalkuláciu ekonomicky oprávnených výdavkov.  

 

2) žiadosť n. o. MAJA, zriaďovateľa Súkromného centra voľného času o poskytnutie 

finančného príspevku na mzdy a prevádzku EP SCVČ pre rok 2023 pre deti vo veku od 

5 – 15 rokov s trvalým pobytom na území obce Halič – EK nedoporučuje poskytnúť 

finančný príspevok. 

 

Uznesenie č.  442/2022 zo dňa 13. 10. 2022 

Obecné zastupiteľstvo v Haliči neschvaľuje poskytnutie príspevku na zabezpečenie 

mimoškolských aktivít pre Maja, n. o., Detva, zriaďovateľa Súkromného centra voľného času.  

Hlasovanie poslancov: 9 za 

Uznesenie bolo schválené.  
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3) žiadosť MUDr. Ľ. Garajovej o zavedenie samostatného elektromeru, plynomeru 

a technických  úprav v ambulancii – EK doporučuje poslancom odsúhlasiť výmenu 

osvetlenia a zabezpečenie dodávky teplej vody. Z technických dôvodov nie je možné 

osadiť elektromer a plynomer.  

 

Uznesenie č.  443/2022 zo dňa 13. 10. 2022 

Obecné zastupiteľstvo v Haliči súhlasí s rekonštrukciou osvetlenia a zabezpečením ohrevu 

vody v ambulancii MUDr. Ľubomíry Garajovej.  

Hlasovanie poslancov: 9 za 

Uznesenie bolo schválené.  

 

4)  EK prejednala prehľad nákladov a výnosov  za strážny domček v čase od 15. 04. 2022 

do 30. 09. 2022, o vyčíslenie požiadal na ekonomickej komisii Ing. Lukáč. Komisia 

skonštatovala, že sú vysoké náklady a malé výnosy, ale všetko chce čas.  Starosta 

informoval, že domček je v súčasnej dobe zatvorený, otvorený je na požiadanie.  

Uznesenie č.  444/2022 zo dňa 13. 10. 2022 

Poslanci berú na vedomie prehľad nákladov a výnosov za strážny domček za obdobie od 15. 

04. 2022 do 30. 09. 2022. 

 

c) stavebná komisia - Ing. Molnárová informovala, že SK sa zaoberala nasledovnými 

žiadosťami:  

1) sťažnosť p. M. Svoradovej ohľadom pálenia odpadu r. Ďurišovej na ulici Š. Moyzesa 3 

– SK odporúča zaslať písomné upozornenie a ak sa preukáže opätovné pálenie, budú 

riešení v priestupkovom konaní. 

2) žiadosť p. Bc. P. Bíra o  odkúpenie časti obecného pozemku nachádzajúceho sa na parc. 

č. 461/55 – SK odporúča odpredaj časti pozemku, maximálne po ochranné pásmo 

kanalizačného zberača, je potrebné ho vyzvať, aby vyčíslil  presnú výmeru. 

3) žiadosť rodiny Poledníkovej o vysporiadanie časti pozemku – SK odporúča vyzvať r. 

Poledníkovú na vysporiadanie časti pozemku, ktorý využívajú, spolu 160 m2 a kúpnu 

cenu určiť v zmysle VZN. 

d) športová komisia – T. Kurčík informoval, že ŠK sa zaoberala schválením žiadostí o 

dotácie pre športové organizácie v Haliči a to- TJ Slovan Halič, KST Sokol Halič, HK 

Halič a Stolnotenisový klub Halič  - ŠK doporučuje OZ takto navrhnuté dotácie 

schváliť. 

 

 

Uznesenie č.  445/2022 zo dňa 13. 10. 2022 

Obecné zastupiteľstvo v Haliči berie na vedomie predložené žiadosti o poskytnutie dotácie pre 

športové organizácie v Haliči a posúva ich na zapracovanie do rozpočtu obce. 

Poslanec PaedDr. M. Paľaga informoval poslancov o charitatívnej akcii  Haličský cross - 

Beh pre Marka, ktorý sa uskutoční dňa 22. 10. 2022 na ihrisku TJ Halič, výťažok bude 

venovaný Markovi Gálovi. 
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Uznesenie č.  446/2022 zo dňa 13. 10. 2022 

Obecné zastupiteľstvo v Haliči schvaľuje poskytnutie celého výnosu zo štartovného, resp. 

registrácie z podujatia Haličský cross ako mimoriadnej dotácie v zmysle §9 VZN č. 2/2018 

o podmienkach poskytovania dotácií z rozpočtu obce pre občianske združenie MarkoGál, IČO: 

50587021, so sídlom Halič, na úhradu nákladov spojených s poskytovaním zdravotnej 

a rehabilitačnej starostlivosti Markovi Gálovi.  

Hlasovanie poslancov: 9 za 

Uznesenie bolo schválené.  

 

e) komisia verejného poriadku – KVP bolo Mestskou políciou Lučenec postúpené 

oznámenie o priestupku mal. Ley Vaculčiakovej – zákonnému zástupcovi maloletej bolo 

zaslané predvolanie, aby sa spolu s maloletou dostavili na zasadnutie KVP, predvolanie prevzal 

starý otec, na zasadnutie KVP sa neustanovili, bude im zaslané opätovné predvolanie.  

 

Uznesenie č. 447/2022 zo dňa 13. 10. 2022 

Obecné zastupiteľstvo v Haliči berie na vedomie informácie z komisií OZ. 

  

9. Rôzne   

 Ing, Hikker informoval, že už druhý rok sme sa zúčastnili celoslovenskej súťaže a to 9. 

9. 2022 Nezabudnuteľní susedia, bolo zúčastnených 46 obcí, prišlo poďakovanie za našu 

iniciatívu. 

Starosta informoval poslancov, že obec Gregorova Vieska má záujem o uzatvorenie 

Zmluvy o vykonávaní sociálnej posudkovej činnosti pre určenie odkázanosti na sociálnu 

službu. 

 

Uznesenie č. 448/2022  zo dňa 13. 10. 2022 

Obecné zastupiteľstvo v Haliči súhlasí s uzatvorením Zmluvy o vykonávaní sociálnej 

posudkovej činnosti pre určenie odkázanosti na sociálnu službu s obcou Gregorova Vieska.  

 

Hlasovanie poslancov: 9 za 

Uznesenie bolo schválené. 

 

Starosta oboznámil poslancov s návrhom nájomnej zmluvy s Agrotomom, s. r. o., 

Tomášovce, ktorá bola poslancom zaslaná dnes. Dojednaná suma je 110,- € /ha/rok, zmluva by 

bola uzavretá na 5 rokov. 

Uznesenie č. 449/2022  zo dňa 13. 10. 2022 

Obecné zastupiteľstvo v Haliči schvaľuje: 

A/ uzatvorenie nájomnej zmluvy so spoločnosťou Agrotom, s. r. o., Tomášovce, v zmysle 

zákona č. 504/2003 Z. z. o nájme poľnohospodárskych pozemkov, poľnohospodárskeho 

podniku a lesných pozemkov a o zmene niektorých zákonov s dobou nájmu 5 rokov za cenu 

nájmu 110€/ha ročne, celková výmera užívaných pozemkov 46 4767 m2 t. j. v úhrnnej výške 

5.112,46 € ročne s tým, že za užívanie predmetu nájmu v roku 2022 uhradí takisto sumu vo 
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výške 5 112,46 € v lehote 30 dní odo dňa doručenia podpísanej nájomnej zmluvy nájomcovi zo 

strany prenajímateľa.  

B/ uzatvorenie nájomnej zmluvy so spoločnosťou AGROTOM farma Lehôtka, družstvo, 

Tomášovce, v zmysle zákona č. 504/2003 Z. z. o nájme poľnohospodárskych pozemkov, 

poľnohospodárskeho podniku a lesných pozemkov a o zmene niektorých zákonov s dobou 

nájmu 5 rokov za cenu nájmu 110€/ha ročne, na pozemok parc. č. C-KN 696/1 o výmere 8 

4520m2, v úhrnnej výške 929,72 € ročne s tým, že za užívanie predmetu nájmu v roku 2022 

uhradí takisto sumu vo výške 929,72 € v lehote 30 dní odo dňa doručenia podpísanej nájomnej 

zmluvy nájomcovi zo strany prenajímateľa.  

Hlasovanie poslancov: 9 za 

Uznesenie bolo schválené. 

 

Starosta informoval poslancov, že čo sa týka vyhliadkovej veže, túto je možné umiestniť 

len na lesný pozemok alebo bezprostredne susediaci s lesným pozemkom, nie je možné ku nej 

vybudovať prístupovú cestu, nakoľko nie sme vlastníkmi pozemkov, na ktorých by bola cesta 

vybudovaná a pozemky nie sú bezprostredne susediace s lesným pozemkom. 

 RNDr. Klinda na záver poďakoval v mene občanov starostovi a poslancom obecného 

zastupiteľstva za vykonanú prácu. 

 Starosta na záver rokovania OZ zhodnotil 4 ročné funkčné obdobie obecného 

zastupiteľstva a tiež poďakoval všetkým poslancom OZ a pani kontrolórke za vykonanú prácu. 

Keďže program rokovania Obecného zastupiteľstva bol vyčerpaný, starosta poďakoval 

všetkým poslancom za účasť na rokovaní OZ a ukončil rokovanie.  

 

V Haliči, 13. 10. 2022. 

 

Zapísala: Mgr. Jana Vinarčíková  

Overil :   Jaroslav Zdechovan 

 


